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Generalforsamling 2020 i Danske Halmleverandører 

tirsdag den 3. marts 2020, Hotel Amerika, Amerikavej 48, 9500 Hobro 

vært: Frandsbjerg Group 

 

Dagsorden:  

1) Valg af stemmetællere og dirigent 

2) Bestyrelsens beretning v/ formanden, Hans Stougaard 

3) Fremlæggelse af regnskab og budget v/ sekretariatet Thomas Holst 

4) Valg af formand 

5) Valg af bestyrelsesmedlemmer 

a) Karl Johan Thomasen (Sjælland) 

b) Knud Erik Clausen (Lolland, Falster & Møn) 

c) Erik Engholm Poulsen (Jylland) 

d) Brian Kofoed (Bornholm) 

6) Valg af revisorer 

a) Carsten Høegh 

7) Behandling af indkomne forslag  

8) Eventuelt 

 

Referat generalforsamling 2020 

1. Valg af stemmetællere og dirigent 

Formand Hans Stougaard bød alle velkommen. Bestyrelsen foreslog Povl Fritzner som dirigent. 

Povl Fritzner blev valgt.  

Povl Fritzner konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig indkaldt, ingen indvendinger fra 

forsamlingen mod dette, hvorfor generalforsamlingen blev erklæret beslutningsdygtig. 

Som stemmetællere blev valgt: Laurits Hovgaard, Anette Dam og Henrik Halby 

 

2. Bestyrelsens beretning v/ formanden, Hans Stougaard 

Formand Hans Stougaard fremlagde sin sidste beretning for Danske Halmleverandører, suppleret 

af Hans Otto Sørensen, Mogens Kjeldal og Thomas Holst.  

Beretningen kan ses på www.danskhalm.dk  

Efter beretningen fulgte en drøftelse af fugtreguleringen på forskellige værker og uddybende om 

det arbejde, foreningen har gjort de senest år.  

http://www.danskhalm.dk/
http://www.danskhalm.dk/
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Svend Casper spurgte hvorfor de afholdte roadshows ikke gav gevinst af nye medlemmer.  

Hans Stougaard: Godt spørgsmål og det har bestyrelsen tænkt meget over, ikke fået de rigtige 

trukket til.   

Erik Engholm Poulsen: Bestyrelsen har sendt opfølgning til samtlige deltagere – med lille respons.  

Povl Fritzner: Vi skal nok være bedre til at skrive i medierne om betydningen af foreningens 

resultater.  

 

Opfordring til ikke at profilere halmen på bekostning af dansk flis.  

Hans Stougaard: Vi forsøger at holde os til at stille spørgsmålstegn ved importeret træ. Men vi kan 

være skarpere.  

 

Erik Engholm Poulsen: Vi skal i gang med en certificering af halm, vi kan lige så godt gøre det selv 

og stå for ordningen. Det skal give nye medlemmer (penge i kassen). Vi skal have snakket med 

værker og Dansk Fjernvarme om certificering. Lisbjerg vælger certificeret biomasse inden anden 

biomasse. Kontingentstruktur skal vi have set på.  

 

Søren Rasmussen: I dag er medlemmer centreret om de store værker – vi skal komme ud andre 

steder. Vi mangler tilbud til andre end selve leverandøren. Der mangler tilbud til andre typer 

medlemmer. Medlemsnummer til alle medlemmer også underleverandører til f.eks. Søren  

Rasmussen. Vi skal sende meddelelser ud kvartalsvist eller når behov, så alle får information fra 

foreningen.  

Mellemting mellem leverandørforening og producentforening. Vi skal have maskinstationen med 

som presser halmen. 

 

Knud Erik Clausen: Vi har for lille en andel af den omsatte halm som ”medlem”. Vil det hjælpe at 

lave streamere med ”medlem af Danske Halmleverandører”. Enig med Søren Rasmussen i, at 

også maskinstationer skal kunne se sig selv i foreningen, da vi arbejder for halmens vilkår.  

 

Herefter blev beretningen taget til efterretning.  

 

3. Fremlæggelse af regnskab og budget v/ Thomas Holst 

Thomas Holst fra sekretariatet fremlagde regnskab, der viste fald i indtægter på 60.000 kr. i 

regnskabet i forhold til budget 2019. Omkostningerne var i året blevet tilpasset de lavere indtægter, 

så de samlet lød på 602.000 kr. mod budget på 642.000 kr. Men det giver et minus på samlet 

resultat på 36.000 kr., der tages fra egenkapitalen.  
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Budget fremlagt ud fra de udsendte fakturaer og oplysninger om indtægt fra automatisk træk på 

Fynsværket. Der er budgetteret med samlede indtægter på 705.000 kr. Der er budgetteret med 

omkostninger på 640.000 kr. hvilket giver et forventet positivt resultat på 41.000 kr.  

Thomas Holst understregede, at det er et meget stramt budget, hvilket stiller store krav til, at alle 

de udsendte kontingentfakturaer bliver betalt. Der gøres samtidig igen i 2020 en særlig indsat for at 

skaffe sponsorer og medlemmer. Der er bl.a. sat penge af til annoncering.  

Kontingent uændret. Der er planer om inden for 1-2 år at se på kontingentstrukturen og 

vedtægterne, så det kan være de ændres.   

 

Herefter blev regnskab og budget godkendt.    

 

4. Valg af formand.  

Ny formand er Erik Engholm Poulsen. 

 

Erik Engholm Poulsen takkede for valget. Store sko at skulle fylde efter Hans Stougaard.  

Der er fortsat meget at lave for foreningen i denne tid for klimavenlig energi og cirkulær 

bioøkonomi.  

 

5. Valg af bestyrelsesmedlemmer.  

Sjælland mandat: Karl Johan Thomasen genvalgt. 

Lolland, Falster & Møn mandat: Knud Erik Clausen genvalgt. 

Jylland mandat: Hans Otto Sørensen valgt. 

Bornholms mandat: Brian Kofoed genvalgt. 

 

Grundet Hans Otto Sørensen blev valgt til Jylland mandatet, valgte dirigenten at holde et 

ekstraordinært valg til den bestyrelsespost som Hans Otto Sørensen har siddet på til nu. Det er ”frit 

valgt” mandatet. Generalforsamlingen godkendte det ekstraordinære valg – for et år.  

 

Frit valgt mandat: Arne van der Veen (for 1 år). 

 

6. Valg af revisorer 

Genvalg til Carsten Høegh. 

 

7. Behandling af indkomne forslag  

Ingen forslag modtaget. 
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8. Eventuelt 

Svend Casper: Hvad tænkes der, når formanden taler om certificeret halm?  

Erik Engholm Poulsen: Tænker at de fleste, der leverer halm, kan opnå certificering. Men det skal 

være noget, hvor værkerne kan se, at de giver sikkerhed for bæredygtighed. Vi er ikke konkret i 

gang med noget.   

 

Povl Fritzner: De ekstra efterafgrøder giver store udfordringer i erhvervet. Det bliver meget dyrt og 

koster arbejdspladser.  

 

Hans Otto Sørensen: Der blev holdt en afskedstale til Hans Stougaard. Det har været en ære at 

være sammen med Stougaard i arbejdet for halmen i alle 23 år. Vi har kørt et parløb i alle årene, 

glad ved samarbejdet. Stougaard har som styrmand opnået mange store resultater, som branchen 

lever af i dag. Takkede for det store arbejde. 

Efterfulgt af lang applaus for Hans Stougaard.  

 

Herefter nedlagde dirigenten sit hverv og takkede for god ro og orden.  

 

 

Referent: Thomas Holst, 16. marts 2020.  

  

 

 


